
BR.0002.7.2024.AB 

PROTOKÓŁ NR  II / 24 

 

Z SESJI RADY POWIATU ZAWIERCIAŃSKIEGO 

 

z dnia 23 maja 2024 roku 
 

 

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Zawierciu pod 

przewodnictwem Przewodniczącego Rady Powiatu Jarosława Kleszczewskiego. Początek 

obrad – godzina 10.05.     

 

Obecni: 

 

Radni powiatu zawierciańskiego, zgodnie z załączoną do protokołu listą obecności. 

 

  

Spoza grona Rady obecni byli: 

 

Skarbnik Powiatu Halina Mackiewicz, Sekretarz Powiatu Tomasz Dzierżanowski, radcowie 

prawni: Dagmara Kokowska-Smok i Włodzimierz Mukamiełow, dyrektorzy jednostek 

organizacyjnych powiatu oraz naczelnicy  wydziałów, biur i samodzielnych referatów 

Starostwa Powiatowego w Zawierciu i inni, zgodnie z załączoną do protokołu listą obecności.  

 

 

Ad.1.) 

 

Obrady sesji otworzył Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski. Na podstawie 

listy obecności stwierdził dostateczną liczbę radnych do podejmowania prawomocnych 

uchwał, a tym samym prawomocność II sesji Rady Powiatu Zawierciańskiego. Powitał 

radnych, Zarząd Powiatu ze Starostą Teresą Muchą-Popiel oraz gości, biorących udział  

w posiedzeniu, dziękując im za przybycie. Poinformował, że transmisja online jest dostępna 

pod adresem: https://posiedzenia.pl/powiatzawiercianski oraz na stronie internetowej 

Starostwa Powiatowego w Zawierciu i w Biuletynie Informacji Publicznej.  

  

 

Ad.2.) 

 

Radni nie zgłosili uwag do przekazanego w materiałach sesyjnych porządku obrad sesji.   

  

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski przedstawił wniosek Zarządu 

Powiatu w sprawie rozszerzenia porządku obrad sesji o punkt w brzmieniu:  „Rozpatrzenie 

projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu aktywów 

trwałych usytuowanych na nieruchomości będącej w użytkowaniu Szpitala Powiatowego  

w  Zawierciu   na okres 3 lat”. 

W uzasadnieniu wniosku wskazano, iż wniosek Szpitala Powiatowego w Zawierciu w 

przedmiotowej sprawie wpłynął w dniu 10 maja 2024 r. Wniosek dotyczy zawarcia z tym 

samym najemcą kolejnej umowy najmu lokalu w budynku Przychodni przy ul. Powstańców 

Śląskich 8 w Zawierciu z przeznaczeniem na prowadzenie punktu badania słuchu i sprzedaży 
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aparatów słuchowych. Aktualna umowa wygasa 11 czerwca 2024 r. Przedmiotowa sprawa 

była rozpatrywania przez Zarząd Powiatu na posiedzeniu w dniu 22 maja 2024 roku. 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania wniosek został przyjęty jednogłośnie, czyli przy 

 23 głosach „za”.    

 

W związku z rozpoczęciem kolejnej kadencji,  w celu prawidłowego funkcjonowania Rady 

Powiatu i realizacji nałożonych na ten organ zadań Przewodniczący Rady Powiatu  złożył 

wniosek o rozszerzenie porządku obrad sesji o punkty dotyczące rozpatrzenia projektów 

uchwał w sprawie powołania Komisji Rady Powiatu Zawierciańskiego w kadencji 2024 – 

2029, ustalenia przedmiotu ich działania oraz liczby członków i składów osobowych.   

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania wniosek został przyjęty jednogłośnie, czyli przy 

22 głosach „za”.    

 

Kolejne wnioski złożone przez Przewodniczącego Rady Powiatu Jarosława 

Kleszczewskiego dotyczyły rozszerzenia porządku obrad sesji o punkty w brzmieniu: 

 

1) „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie delegowania radnych do Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku w kadencji 2024 – 2029”. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania wniosek został przyjęty jednogłośnie, czyli przy 

23 głosach „za”.   

  

2) „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Rady Społecznej 

przy Szpitalu Powiatowym  w Zawierciu” 

Zmiany w składzie osobowym Rady Społecznej wprowadzanie są w związku  

z rozpoczęciem nowej kadencji, wyborem nowego Zarządu Powiatu i związanym z tym 

dostosowaniem składu Rady do przepisów ustawy o działalności leczniczej. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania wniosek został przyjęty jednogłośnie, czyli przy 

23 głosach „za”.   

 

3) „Rozpatrzenie projektu w sprawie zgody na rozwiązanie stosunku pracy  z radnym”. 

Wniosek w tej sprawie wpłynął jeszcze w poprzedniej kadencji, w dniu 8 kwietnia br.  

i zgodnie z prośbą wystosowaną w dniu 18 kwietnia br.  został uzupełniony pismami  

z dnia 13 maja i 21 maja br. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania wniosek został przyjęty jednogłośnie, czyli przy 

23 głosach „za”.   

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski ustalił, że projekt uchwały 

wprowadzony do porządku obrad na wniosek Zarządu Powiatu będzie rozpatrywany w pkt 

25, natomiast pozostałe projekty uchwał –  w punktach od 5 do 15. W związku  

z wprowadzonymi zmianami kolejność  punktów porządku obrad  zmienia się odpowiednio.  

Projekty uchwał zostały przekazane radny przez rozpoczęciem sesji.  W celu usprawnienia 

prowadzenia sesji  porządek obrad po zmianach  został przekazany radnym w wersji 

papierowej. 

 

Porządek obrad sesji po zmianach przedstawiał się następująco: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Zgłaszanie uwag do porządku obrad.   
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3. Przyjęcie protokołu Nr I/24 z dnia 7 maja 2024 r.    

4. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie od poprzedniej sesji. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania stałych Komisji Rady Powiatu 

Zawierciańskiego w kadencji 2024 – 2029 i ustalenia przedmiotu ich działania.   

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia liczby członków i składu osobowego 

Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej w kadencji 2024-2029.   

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia liczby członków i składu osobowego 

Komisji Rozwoju i Promocji Powiatu w kadencji 2024-2029.   

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia liczby członków i składu osobowego 

Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej w kadencji 2024-2029.  

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia liczby członków i składu osobowego 

Komisji Edukacji w kadencji 2024-2029. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia liczby członków i składu osobowego 

Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska  w kadencji 2024-2029. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej w kadencji 

2024 -2029, ustalenia liczby członków i składu osobowego. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

w kadencji 2024 -2029, ustalenia liczby członków i składu osobowego. . 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie delegowania radnych do Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku w kadencji 2024 – 2029. . 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Rady Społecznej 

przy Szpitalu Powiatowym  w Zawierciu. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zgody na rozwiązanie stosunku pracy 

z radnym.   

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2024 rok.   

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024 

– 2029.    

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie w sprawie ustalenia wysokości wynagrodzenia 

Starosty Zawierciańskiego.   

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr II/18/18 Rady Powiatu 

Zawierciańskiego z dnia 13 grudnia 2018 r. w sprawie ustalenia wysokości diet 

i należności z tytułu podróży służbowych dla radnych powiatu zawierciańskiego.   

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet i należności z tytułu 

podróży służbowych dla radnych powiatu zawierciańskiego.   

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 

ponadpodstawowych i specjalnych mających siedzibę na obszarze Powiatu 

Zawierciańskiego od dnia 1 września 2024 roku.   

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podwyższenia wysokości wynagrodzenia dla 

rodzin zastępczych zawodowych oraz prowadzących rodzinny dom dziecka.   

23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji „Programu 

współpracy powiatu zawierciańskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 

na 2023 rok”.   

24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

najmu aktywów trwałych w postaci lokalu użytkowego na nieruchomości będącej w 

użytkowaniu Szpitala Powiatowego w Zawierciu na okres 3 lat.   

25. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnej umowy najmu aktywów trwałych usytuowanych na nieruchomości będącej 

w użytkowaniu Szpitala Powiatowego w Zawierciu na okres 3 lat.   
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26. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu o pracy między sesjami i otrzymywanej 

korespondencji. 

27. Interpelacje i zapytania radnych.  

28. Wolne wnioski. 

29. Zamknięcie sesji. 

 

 

 Ad.3.) 

 

Wobec brak uwag ze strony radnych w wyniku przeprowadzonego głosowania protokół  

Nr I/24 z dnia 7 maja 2024 roku został przyjęty jednogłośnie, czyli przy 23 głosach „za”.   

  

 

Ad.4.) 

 

Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie od poprzedniej sesji przedstawiła 

Starosta Teresa Mucha-Popiel.   
 

W okresie sprawozdawczym Zarząd Powiatu odbył posiedzenia w dniach: 14 maja  

i 22 maja br. zajmując się m.in. następującymi sprawami: 

 

➢ podjął uchwały w sprawach:  

– zmian w budżecie powiatu na 2024 rok i zmian w planie finansowym; 

– zmiany uchwały w sprawie uchwalenia planu finansowego wydatków finansowanych 

środkami z Funduszu Pomocy, gromadzonych na wydzielonym rachunku dochodów; 

– powołania Komisji ds. funduszu zdrowotnego nauczycieli, nauczycieli emerytów  

i  rencistów szkół i placówek prowadzonych przez powiat zawierciański w roku 2024; 

– odwołania powierzenia stanowiska dyrektora Zespołu Szkół w Porębie Beacie 

Mędreckiej - Bańce; 

– ogłoszenia konkursu na kandydata na stanowisko dyrektora Zespołu Szkół w Porębie, dla 

którego organem prowadzącym jest powiat zawierciański; 

– delegowania drugiego reprezentanta powiatu zawierciańskiego w Zgromadzeniu Związku 

Powiatowo – Gminnego pod nazwą  „Jedźmy razem!”; 

– ogłoszenia otwartych konkursów ofert na realizację w 2024 roku zadań publicznych 

powiatu zawierciańskiego;  

– ogłoszenia naboru przedstawicieli organizacji pozarządowych do komisji konkursowych 

oceniających ofert złożone w otwartym konkursie na realizację zadań publicznych w 

trybie ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie;  

– przyznania dotacji dla stowarzyszenia Uniwersytet Trzeciego Wieku w Łazach                                 

na realizację zadania pt. „Trzeci Wiek na Start”;  

– wskazania członków Zarządu Powiatu do dokonywania czynności prawnych polegających 

na zaciąganiu kredytów i pożyczek oraz udzielaniu pożyczek, poręczeń  

i  gwarancji; 

– upoważnienia kierowników jednostek oświatowych do wystawiania i podpisywania 

faktur, korekt faktur i duplikatów faktur; 

– zmiany Regulaminu Organizacyjnego Starostwa Powiatowego w Zawierciu; 

– zaopiniowania projektu „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Irządze na lata 2024-

2027 z perspektywą na lata 2028-2031”; 

– zaopiniowania projektu „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Łazy na lata 2024-

2027 z perspektywą na lata 2028-2031”.  
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➢ przyjął informację o wynikach konsultacji społecznych z mieszkańcami powiatu 

zawierciańskiego odnośnie projektu uchwały Rady Powiatu Zawierciańskiego w sprawie 

ustalenia planu sieci publicznych szkół ponadpodstawowych i  specjalnych mających 

siedzibę na obszarze powiatu zawierciańskiego. 

 

➢ zatwierdził wytypowanych przez Komisję ds. funduszu zdrowotnego dla nauczycieli, 

nauczycieli emerytów i rencistów szkól i placówek prowadzonych przez powiat 

zawierciański kandydatów do  przyznania pomocy zdrowotnej dla nauczycieli oraz 

wysokości proponowanych świadczeń zdrowotnych. 

 

➢ omówił i przyjął materiały wraz z projektami uchwał Rady Powiatu, które z przedmiotem 

obrad dzisiejszej sesji. 

 

Ponadto poinformowała, że przedstawiciele Zarządu Powiatu brali udział w następujących   

uroczystościach i wydarzeniach: 

 

– w dniu 14 maja br. – w powiatowych obchodach Dnia Strażaka; 

– w dniu 17 maja br. – w Zgromadzeniu Związku Powiatowo – Gminnego pod nazwą 

„Jedźmy razem!”; 

– w dniu 18 maja br. – w gminnych obchodach Dnia Strażaka połączonych z Jubileuszem                           

100 – lecia jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej w Kidowie; 

– w dniu 20 maja br. – w spotkaniu organizacyjnym z wójtami i burmistrzami gmin z terenu 

powiatu zawierciańskiego  należących do  Związku Powiatowo – Gminnego  „Jedźmy 

razem!”, które odbyło się w Starostwie Powiatowym w Zawierciu; 

– w dniu 21 maja br. – w posiedzeniu Zarządu Oddziału Powiatowego Związku 

Ochotniczej Straży Pożarnej Rzeczypospolitej Polskiej. 

 

 Sprawozdanie zostało przyjęte bez uwag i zapytań ze strony radnych. 

 

 

Ad.5.)  

 

Wobec braku uwagi zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr II/8/24 w sprawie 

powołania stałych Komisji Rady Powiatu Zawierciańskiego w kadencji 2024 – 2029  

i ustalenia przedmiotu ich działania, w wyniku przeprowadzonego głosowania został przyjęty 

jednogłośnie, czyli przy 23 głosach „za”.      

  

 

Ad.6.) 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski  przypomniał, że zgodnie z § 51  

ust. 2 Statutu Powiatu Zawierciańskiego Rada Powiatu ustala liczbę członków i składy 

osobowe powołanych Komisji stałych. Przy ustalaniu składów osobowych Komisji 

uwzględnia się w miarę możliwości złożone przez radnych propozycje, w których Komisjach 

chcieliby pracować. Każdy radny, z wyłączeniem Przewodniczącego Rady i Starosty może 

być członkiem nie więcej niż dwóch Komisji, a Przewodniczącym tylko jednej. 

Następnie zaproponował, aby Komisja Budżetu i Infrastruktury Technicznej pracowała  

w następującym składzie osobowym: Agnieszka Andrzejewska, Jan Grela, Szczepan 

Goncerz, Maria Milejska, Gabriel Dors, Grzegorz Piłka, Jerzy Janoska. 
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Wymienieni radni wyrazili zgodę na pracę w Komisji.  

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr II/9/24 w sprawie 

ustalenia liczby członków i składu osobowego Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej 

w kadencji 2024-2029 w wyniku przeprowadzonego głosowania został przyjęty 

jednogłośnie, czyli przy 23 głosach „za”.      

  

 

Ad.7.) 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski zaproponował, aby Komisja Rozwoju 

i Promocji Powiatu pracowała w następującym składzie osobowym: Marek Pałasz, Karol 

Hadrych, Jerzy Janoska, Grzegorz Piłka, Tadeusz Czop i Zbigniew Rok, który  

w przekazanych radnym propozycjach ujęty został tylko w składzie osobowym jednej 

Komisji.  Wobec powyższego Komisja będzie pracować w składzie 6 – osobowym.  

 

Wymienieni radni wyrazili zgodę na pracę w Komisji.  

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr II/10/24 w sprawie 

ustalenia liczby członków i składu osobowego Komisji Rozwoju i Promocji Powiatu 

 w kadencji 2024-2029 w wyniku przeprowadzonego głosowania został przyjęty 

jednogłośnie, czyli przy 22 głosach „za”.      

 

 

Ad.8.) 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski zaproponował, aby Komisja Zdrowia 

i Pomocy Społecznej pracowała w następującym składzie osobowym: Zbigniew Rok, 

Danuta Nowicka, Maria Milejska, Jan Grela, Małgorzata Machura, Barbara 

Laskowska i Tadeusz Czop.   

 

Wymienieni radni wyrazili zgodę na pracę w Komisji.  

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr II/11/24 w sprawie 

ustalenia liczby członków i składu osobowego Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej  

w kadencji 2024-2029 w wyniku przeprowadzonego głosowania został przyjęty 

jednogłośnie, czyli przy 23 głosach „za”.      

 

 

Ad.9.) 

  

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski zaproponował, aby Komisja Edukacji 

pracowała w następującym składzie osobowym: Paweł Chmura, Dariusz Bednarz, 

Agnieszka Andrzejewska, Paweł Sokół, Damian Madejski, Dorota Pytlik i Karol 

Hadrych.   

 

Wymienieni radni wyrazili zgodę na pracę w Komisji.  

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr II/12/24 w sprawie 

ustalenia liczby członków i składu osobowego Komisji Edukacji w kadencji 2024-2029  
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w wyniku przeprowadzonego głosowania został przyjęty jednogłośnie, czyli przy  

23 głosach „za”.      

 

 

Ad.10.) 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski zaproponował, aby Komisja 

Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska pracowała w następującym składzie osobowym: 

Wojciech Siejka, Paweł Sokół, Gabriel Dors, Marek Pałasz i Małgorzata Machura.   

 

Wymienieni radni wyrazili zgodę na pracę w Komisji.  

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr II/13/24 w sprawie 

ustalenia liczby członków i składu osobowego Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska w kadencji 2024-2029  w wyniku przeprowadzonego głosowania został przyjęty 

jednogłośnie, czyli przy  23 głosach „za”.      

 

 

Ad.11.) 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski ogłosił przerwę techniczną w celu 

usunięcia usterki dotyczącej publikacji informacji na ekranie, co nie może mieć miejsca  

trakcie transmisji z obrad. Początek przerwy – godz. 10.25.  

  

Po wznowieniu obrad o godz. 10.30 Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski 

zaproponował, aby Komisja Rewizyjna pracowała w następującym osobowym 

uwzględniającym przedstawicieli wszystkich klubów radnych działających w Radzie:  

Przewodniczący Rafał Krupa, Wiceprzewodniczący Damian Madejski, członkowie: Paweł 

Chmura, Dorota Pytlik i Dariusz Bednarz. 

 

Wymienieni radni wyrazili zgodę na pracę w Komisji.  

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr II/14/24 w sprawie 

ustalenia liczby członków i składu osobowego Komisji Rewizyjnej w kadencji 2024-2029   

w wyniku przeprowadzonego głosowania został przyjęty jednogłośnie, czyli przy  

23 głosach „za”.      

 

 

Ad.12.) 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski zaproponował, aby Komisja Skarg, 

Wniosków i Petycji  pracowała w następującym osobowym uwzględniającym przedstawicieli 

wszystkich klubów radnych działających w Radzie:  Przewodniczący Szczepan Goncerz, 

Wiceprzewodnicząca Barbara Laskowska, członkowie: Rafał Krupa, Wojciech Siejka  

i Danuta Nowicka. 

 

Wymienieni radni wyrazili zgodę na pracę w Komisji.  

  

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr II/15/24 w sprawie 

ustalenia liczby członków i składu osobowego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w kadencji 
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2024-2029  w wyniku przeprowadzonego głosowania został przyjęty jednogłośnie, czyli 

przy 22 głosach „za”.      

 

 

Ad.13.) 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski poinformował, że zgodnie art. 38a 

ust. 5 pkt 2 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym w skład Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku powoływanej przez Starostę wchodzi dwóch radnych powołanych 

przez Radę Powiatu. Kadencja Komisji trwa 3 lata. Obecnie działająca Komisja 

Bezpieczeństwa i Porządku została powołana Zarządzeniem Nr 13/23 Starosty 

Zawierciańskiego z dnia 24 lutego 2023 r. na kadencję 2023 - 2025. Zaproponował, aby  

w Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Radę Powiatu w obecnej kadencji reprezentowali 

radni: Małgorzata Machura i Szczepan Goncerz. 

 

Wymienieni radni wyrazili zgodę na pracę w Komisji.  

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr II/16/24 w sprawie 

delegowania radnych do Komisji Bezpieczeństwa i Porządku w kadencji 2024 – 2029  

w wyniku przeprowadzonego głosowania został przyjęty jednogłośnie, czyli przy  

23 głosach „za”.      

 

 

Ad.14.) 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski oświadczył, że jak już wcześniej 

informował przedstawione zmiany w składzie osobowym Rady Społecznej wprowadzanie są 

w związku z rozpoczęciem kolejnej kadencji samorządu, wyborem nowego Zarządu Powiatu  

i związanym z tym dostosowaniem składu Rady do przepisów ustawy o działalności 

leczniczej. 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr II/17/24 w sprawie  

zmiany składu osobowego Rady Społecznej przy Szpitalu Powiatowym  w Zawierciu  

w wyniku przeprowadzonego głosowania został  przyjęty jednogłośnie, czyli przy  

23 głosach „za”.        

 

 

Ad.15.) 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski oświadczył, że rozwiązanie stosunku 

pracy z radnym wymaga uprzedniej zgody rady powiatu, której jest członkiem. Rada Powiatu  

odmówi zgody na rozwiązanie stosunku pracy z radnym, jeżeli podstawą rozwiązania tego 

stosunku są zdarzenia związane z wykonywaniem mandatu radnego. Podstawę do takiego 

działania stanowi art. 22 ust. 2 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym. 

Zgodnie z orzecznictwem sądów administracyjnych celem tej regulacji jest zapewnienie 

radnemu swobodnego sprawowania mandatu, a nie zabezpieczenie go przed utratą pracy. 

Rada Powiatu, podejmując rozstrzygnięcie, nie powinna ingerować w prawo pracodawcy do 

rozwiązania umowy o pracę z pracownikiem, gdy ma to uzasadnienie w obowiązującym 

porządku prawnym, jeżeli nie jest związane z wykonywaniem przez radnego mandatu.   

Wniosek, rozpatrywany w tym punkcie porządku obrad, dotyczy rozwiązania stosunku pracy 
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z radną Barbara Laskowską. Pracodawca oświadczył we wniosku, że przyczyną odwołania 

Barbary Laskowskiej z zajmowanego stanowiska nie są zdarzenia związane  

z wykonywaniem mandatu radnej. Jako podstawę prawną rozwiązania stosunku pracy  

wskazał art. 70 § 1 kodeksu pracy, zgodnie z którym pracownik zatrudniony na podstawie 

powołania może być w każdej chwili odwołany z zajmowanego stanowiska bez podania 

przyczyny. Pracodawca nadmienił ponadto, że chciałby skorzystać z przysługującego mu 

prawa doboru pracowników w sposób zapewniający jak najlepsze wykonywanie 

realizowanych zadań. 

 

W toku dyskusji w pierwszej kolejności prowadzący obrady Jarosław Kleszczewski udzielił 

głosu  Barbarze Laskowskiej.   

 

Barbara Laskowska (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Panie Przewodniczący, szanowni radni. Na stanowisku kierowniczym w Agencji 

Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa pracuję 8 lat, najpierw na stanowisku zastępcy, 

później na stanowisku kierownika. Dziwnie się czuję tutaj dzisiaj, niejako nad sądem we 

własnej sprawie. Muszę państwu powiedzieć, że zawierciańskie Biuro Powiatowe jest jednym 

z największych biur w naszym województwie, zatrudnionych w nim jest 22 osoby plus 1 

osoba z innego Biura, która tutaj wykonuje pracę. 12 osób pracuje w Wydziale Obszarowym, 

6 osób w Dziale Identyfikacji i Rejestracji zwierząt, 2 osoby w Kancelarii, 1 Gisowiec no  

i oczywiście Kierownik i Zastępca Kierownika. Proszę państwa, dla mnie jest to tylko  

i wyłącznie decyzja niejako polityczna, ponieważ nigdy przez ten okres czasu, kiedy jestem 

zatrudniona w Agencji, nie było żadnych uwag, a tym bardziej skarg ze strony ani 

pracowników ani pracodawcy. To tyle, co chciałam powiedzieć”.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie 

stenogramu): 

 

„Czy mogłaby pani nam powiedzieć, czy przyczyną rozwiązania stosunku pracy nie są 

zdarzenia związane z wykonywaniem mandatu radnego i czy kiedyś jakiekolwiek pani miała   

ze strony pracodawcy uwagi lub sugestie, że pełnienie przez panią funkcji radnej ma wpływ 

na jakość wykonywanej pani pracy, no bo jak gdyby tego dotyczy wniosek. Bo pani była 

również nie osobą z konkursu, tylko powołaną, więc można taką osobę i powoływać  

i odwoływać. Czy pani miała jakieś reperkusje z tego tytułu ze strony  pracodawcy, że dawał 

jakieś sugestie, że to jest związane ze sprawowaniem funkcji radnej, bo tylko to Radę 

interesuje”. 

 

Barbara Laskowska (treść wystąpienia w formie stenogramu):  

 

„To znaczy dla mnie jest to oczywiście ściśle związane, ponieważ jako radna z terenu, gdzie 

teren jest stricte rolniczy i pracuję w agencji rolniczej, mam kontakt z rolnikami”. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie 

stenogramu): 

 

„Ja rozumiem, ale to jest charakter pracy. Mnie chodzi, czy pani miała reperkusje z tytułu, że 

jest pani radną, a nie, że pani jest z terenów rolniczych”. (Barbara Laskowska oświadczyła, 

że nie miała z tego powodu żadnych reperkusji). „Nie miała pani. Dziękuję bardzo”.  
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Gabriel Dors (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Panie Przewodniczący, pani Starost, panie i panowie radni, drodzy państwo. Jest bardzo 

niewdzięczna sytuacja, kiedy my jako radni musimy głosować nad takimi właśnie rzeczami. 

Niestety, to nakłada na nas ustawa taki obowiązek i to musimy zrobić. W Agencji 

Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa pracowałem 10 lat. Zawsze była traktowana, 

przepraszam że to powiem, jako łup polityczny. Kiedy zmienił się prezes w Warszawie, 

kiedy zmienił się dyrektor w Częstochowie, wszyscy kierownicy są tak samo usuwani z tego 

stanowiska. Tak, Barbara Laskowska była powołana w 2016 roku na stanowisko Zastępcy 

Kierownika. Pracodawca ma takie prawo dobierać sobie współpracowników, którzy będą, 

może nazwę to nie zaufani, ale godni zaufania i niech to tak zostanie. Natomiast drodzy 

państwo, to jest tylko opinia i czy my wyrazimy zgodę czy nie wyrazimy zgody na to… 

Pracodawca po prostu wystąpił, bo nakłada to na niego ustawa. Ja wnioskuję za tym, żeby 

zagłosować przeciwko, a pracodawca niech robi sobie z tym, co chce. Dziękuję”. 

 

Tadeusz Czop (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Proszę państwa, panie Przewodniczący, pani Starosto. Tutaj na tej sali jest kilku rolników. Ja 

też jestem rolnikiem i nie ukrywam... Jeszcze mam pytanie do pani radnej Barbary, czy 

była w ogóle propozycja, żeby pracodawca zaproponował pani inne stanowisko”. (Barbara 

Laskowska oświadczyła, że nie było takiej propozycji). „Nie było takiej, tak. Proszę państwa, 

popieram wniosek pana radnego, pana Starosty Gabriela Dorsa, żeby nasza opinia..., bo 

jeżeli ja myślę, że gdyby pani radna Barbara wystąpiła do sądu pracy przy naszej opinii 

negatywnej o odwołanie, to ma szansę w sądzie pracy wygrać tam, bo uważam, że 

pracodawca powinien przynajmniej zaproponować inne stanowisko, no bo pani radna została 

–  jak to się mówi – na bruku. Akurat mnie to nie dotyczy, bo jestem ja tutaj seniorem  

i odwołanie mnie z radnego czy innego to dla mnie nie ma żadnych konsekwencji, ale 

uważam, że stanowisko nasze jest takie, żeby pani Barbara radna miała szansę wygrać  

w sądzie pracy, bo uważam, że po to jest radną i my wszyscy jesteśmy i ustawa o samorządzie 

właśnie chroni nas wszystkich pod względem prawnym w wielu aspektach i w tym kontekście 

uważam –  mój apel jako rolnika – że przez te 8 lat, które sprawowała funkcję, ja nie miałem 

żadnych uwag czy głosów, żeby ta funkcja, którą sprawowała pani radna Barbara, 

była negatywna. I to mój apel, żebyśmy wszyscy zagłosowali przeciwko odwołaniu 

pani Barbary. Dziękuję”. 

 

Jerzy Janoska (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„ Ja mam zapytanie do pani Barbary. Czy pani została powołana będąc radną, bo sytuacji nie 

znam, bo teraz tu dowiedziałem się że to był  2016 rok, ale to była pani wtedy, pełniła pani 

funkcję radnej czy nie”. (Barbara Laskowska odpowiedziała, że nie była wtedy radną). 

„Dziękuję”.  

 

Jan Grela (treść wystąpienia w formie stenogramu).  

 

„Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Pozwolę się nie zgodzić z panem radnym Gabrielem 

Dorsem, że to są łupy polityczne, bo Agencja Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa 

istnieje ileś lat i sytuacja do 2015 roku aż takimi łupami nie była, zarówno w centrali, 

zarówno w regionalnych agencjach, jak i oddziałach powiatowych. Natomiast jak nadeszła 

dobra zmiana po 2015 roku, czy ktoś zapytał jak odwoływano dyrektorów, prezesów  

i kierowników Agencji. I czas nadszedł na zmiany. Upłynęło ileś czasu, bo 8 kwietnia już 
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płynął wniosek, a Agencja musi funkcjonować i dyrektorzy, prezesi, muszą mieć zaufanych 

pracowników w kierowaniu, dlatego też to jest tylko czysto techniczna, panie radny 

Czop, sprawa przegłosowania. I tylko tyle. Ani sądy pracy tu nic nie dadzą ani nic. Po prostu 

musimy konsekwentnie zachować się do tego, czego chce pracodawca, w tym wypadku 

Agencja Restrukturyzacji i Modernizacji. Nie opóźniajmy tego tematu. To nie jest jakaś 

złośliwość, to nie jest jakaś złośliwość, żeby głosować przeciw czy coś, tylko tego wymaga 

pracodawca i prawo, bo to nie ma związku z funkcją sprawowania radnego Rady Powiatu 

Zawierciańskiego. Tak to się przyjęło od 2015 roku i tak to jest. Dziękuję bardzo”. (Liczne 

głosy z sali jako od vocem do wystąpienia). 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie 

stenogramu): 

 

„Panowie chwileczkę, ale może pozwolicie, że ja państwu... Szanowni państwo, myślę, że 

tak. Proszę kolejno zgłaszać się do głosu. Ja udzielam głosu, a nie państwo robicie tutaj 

jarmark powoli. Prawdą jest, że pani została powołana na szefową Agencji, na wice szefa, jak 

nie była radną, ale na szefową jak była radną bo powiedziała pani pół prawdę, a więc prawdą 

jest, że z racji pełnienia funkcji radnej awansowała pani podczas pełnienia funkcji radnej.  

A to, że w ogóle pani w Agencji była powołana przed sprawowaniem, to zgadza się, 

natomiast funkcję szefowej Agencji otrzymała pani w ramach, no niestety, klucza 

politycznego, który był wówczas obowiązujący i awansowała pani w trakcie pełnienia 

mandatu radnej PiS. Bądźmy też obiektywni i nie mówmy półprawdy, a mówmy prawdę. 

Dziękuję”. (Jan Grela dodał, że Barbara Laskowska swoją pracę wykonywała prawidłowo 

iw tym zakresie  nie ma żadnych zastrzeżeń).   

 

Tadeusz Czop (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„To znaczy ad vocem. Proszę państwa, ja nie sądzę, że pracodawca nie ma prawa zmienić 

kierownika, ale pani radna Barbara jako radna obecnej kadencji przy naszym głosie sprzeciwu 

ma szansę, już raz powiedziałem, w sądzie pracy. Jeżeli pracodawca nie zaproponował pani 

radnej… „ 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie 

stenogramu): 

 

„Ale pan jeszcze tego nie wie, pani radny, bo pracodawca ma pewną kolejność. Musi dostać 

po pierwsze glejt od nas, pozytywną lub negatywną opinię i wówczas to pracodawca 

podejmuje decyzję i dopiero wówczas tej pani coś proponuje bądź nie, bo on ją zwalnia. 

Niech pan nie wchodzi w rolę pracodawcy, bo chciałby pan zostać pracodawcą Agencji 

Rolnej. Wybaczy pan, jest pan radnym Rady Powiatu, a nie dyrektorem Agencji Rolnej. 

Dziękuję”. 

 

Tadeusz Czop (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Ale panie Przewodniczący, w mojej karierze miałem takie sytuacje właśnie jak dzisiaj 

rozpatrujemy. Radny po to jest radnym, startuje po to, żeby był chroniony w pewnych 

okolicznościach. I w związku z tym uważam, że jeżeli my dzisiaj zagłosujemy przeciw 

tej uchwale, dajemy szansę pani Barbarze na drodze sądu pracy wygrać. Tu nie chodzi  

o stanowisko o kierownicze, chodzi o to, że pracodawca nie zaproponował to, co pani 

mówi...”.  
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Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie 

stenogramu): 

 

„Ale panie radny, pan już wypowiedział swoją opinię, mówi pan ją po raz kolejny tą samą. 

Proszę, czy któryś z innych radnych chciałby zabrać głos”. (Tadeusz Czop zaproponował 

wszystkim rolnikom, którzy są na tej sali, żeby głosowali za). „Szanowni państwo, panie 

radny, zamykamy dyskusję, gdyż prowadzi donikąd, nie jesteśmy pracodawcami” 

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski 

zaproponował, aby poddać pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

rozwiązanie stosunku pracy z radną Barbarą Laskowską.  Celem wyjaśnienia oświadczył, że 

przepisy kodeksu pracy dopuszczają na odwołanie pracownika zatrudnionego na podstawie 

powołania w każdym czasie bez podania przyczyny. Jak wynika z posiadanych przez Radę 

informacji przyczyną rozwiązania stosunku pracy nie są zdarzenia związane ze 

sprawowaniem mandatu radnej. Ponadto należy uznać swobodę pracodawcy w kreowaniu 

polityki kadrowej i w doborze kadr, szczególnie na stanowiskach kierowniczych, które dają 

gwarancję wykonywania obowiązków w sposób przez niego oczekiwany. 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania projekt uchwały Nr II/18/24 w sprawie zgody na 

rozwiązanie stosunku pracy z radnym został  przyjęty przy 12 głosach „za”, 9 głosach 

„przeciw” i 2 głosach „wstrzymujących się.        

 

W związku z niemożnością wyświetlenia wyników głosowana na ekranie  Przewodniczący 

Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski zobligował informatyków do usunięcia usterek 

technicznych, które nie po raz pierwszy pojawiły się w trakcie sesji i sprawdzania stanu 

sprzętu przed każdą następną sesją, aby tego typu usterki już nie występowały i nie utrudniały 

prowadzenia obrad.   

  

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski ogłosił przerwę w obradach, 

informując jednocześnie, że w trakcie przerwy odbędą się pierwsze posiedzenia stałych 

Komisji, na których ich członkowie dokonają wyboru Przewodniczących i 

Wiceprzewodniczących. Ponadto Komisje: Budżetu i Infrastruktury Technicznej, Zdrowia  

i Pomocy Społecznej, Rozwoju i Promocji Powiatu oraz Edukacji zajmować się będą 

zaopiniowaniem projektów uchwał ujętych w porządku obrad dzisiejszej sesji należących do 

ich właściwości.  Początek przerwy – godz. 11.00.  

 

Po wznowieniu obrad o godz. 11.45 Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski 

poinformował, że Przewodniczącą Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej wybrana 

została radna Agnieszka Andrzejewska, a Wiceprzewodniczącym radny Jan Grela. 

Przewodniczącym Komisji Rozwoju i Promocji Powiatu wybrany został radny Marek 

Pałasz, a Wiceprzewodniczącym radny Karol Hadrych. Przewodniczącym Komisji Zdrowia  

i Pomocy Społecznej wybrany został radny Zbigniew Rok, a Wiceprzewodniczącą radna 

Danuta Nowicka. Przewodniczącym Komisji Edukacji wybrany został radny Paweł 

Chmura, a Wiceprzewodniczącym radny Dariusz Bednarz. Przewodniczącym Komisji 

Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska wybrany został radny Wojciech Siejka,  

a Wiceprzewodniczącym radny Paweł Sokół. Wybranym radnym złożył gratulacje i życzył 

owocnej pracy w Komisjach.    
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Ad.16.) 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski poinformował, że autopoprawki do 

projektów uchwał w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2024 rok oraz w sprawie zmian  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2024-2029, przyjęte przez Zarząd Powiatu  

w dniu 22 maja br. zostały przekazane radnym drogą mailową. 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej Agnieszka Andrzejewska 

poinformowała, że członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 23 maja br. jednogłośnie, przy 

7 głosach „za”  zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 

powiatu na 2024 rok wraz z autopoprawką Zarządu Powiatu. 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr II/19/24 w sprawie  

zmian w budżecie powiatu na 2024 rok, w wyniku przeprowadzonego głosowania został  

przyjęty jednogłośnie, czyli przy 22 głosach „za”.   

 

 

Ad.17.) 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej Agnieszka Andrzejewska 

poinformowała, że członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 23 maja br. jednogłośnie czyli 

przy 7 głosach „za”  zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie zmian  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2024 – 2029 wraz z autopoprawką Zarządu 

Powiatu. Proponowane zmiany są odzwierciedleniem zmian wprowadzonych do budżetu 

powiatu uchwałą, przyjętą przez Radę Powiatu w poprzednim punkcie porządku obrad. 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr II/20/24 w sprawie  

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2024 – 2029, w wyniku 

przeprowadzonego głosowania został  przyjęty jednogłośnie, czyli przy 22 głosach „za”.  

 

 

Ad.18.) 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej Agnieszka Andrzejewska 

poinformowała, że członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 23 maja br. jednogłośnie czyli 

przy 7 głosach „za”  zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały omawiany w tym punkcie 

porządku obrad. 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr II/21/24 w sprawie  

ustalenia wysokości wynagrodzenia Starosty Zawierciańskiego w wyniku przeprowadzonego 

głosowania został  przyjęty jednogłośnie, czyli przy 23 głosach „za”.  

 

 

Ad.19.) 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski poinformował, że zgodnie z obecnie 

prezentowanym stanowiskiem Wydziału Nadzoru Prawnego Śląskiego Urzędu 

Wojewódzkiego w Katowicach uchwały w sprawie określenia zasad, na jakich radnym 

przysługują diety oraz zwrot kosztów podróży służbowych, stanowią akty prawa 

miejscowego. Konsekwencją kwalifikacji danej uchwały jako aktu prawa miejscowego jest 
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konieczność jej publikacji – zgodnie z ustawą o ogłaszaniu aktów normatywnych i niektórych 

innych aktów prawnych – w wojewódzkim dzienniku urzędowym. W związku z powyższym 

zachodzi konieczność uchylenia obowiązującej w tym zakresie uchwały i w następnej 

kolejności podjęcia uchwały regulującej ww. zakres zgodnie  wytycznymi organu nadzoru. 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej Agnieszka Andrzejewska 

poinformowała, że członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 23 maja br. jednogłośnie czyli 

przy 7 głosach „za”  zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały ujętej w tym punkcie porządku 

obrad. 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr II/22/24 w sprawie  

uchylenia Uchwały Nr II/18/18 Rady Powiatu Zawierciańskiego z dnia 13 grudnia 2018 roku 

w sprawie ustalenia wysokości diet i należności z tytułu podróży służbowych dla radnych 

powiatu zawierciańskiego w wyniku przeprowadzonego głosowania został  przyjęty przy  

22 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym się”.   

 

 

Ad.20.) 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej Agnieszka Andrzejewska 

poinformowała, że członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 23 maja br. jednogłośnie czyli 

przy 7 głosach „za”  zaopiniowali pozytywnie przedmiotowej projekt uchwały.   

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr II/23/24 w sprawie  

ustalenia wysokości diet i należności z tytułu podróży służbowych dla radnych powiatu 

zawierciańskiego w wyniku przeprowadzonego głosowania został  przyjęty jednogłośnie, 

czyli przy 23 głosach „za”.  

 

 

Ad.21.) 

 

Przewodniczący Komisji Edukacji Paweł Chmura poinformował, że członkowie Komisji na 

posiedzeniu w dniu 23 maja br. jednogłośnie, przy 7 głosach „za”  zaopiniowali pozytywnie 

projekt uchwały omawiany w tym punkcie porządku obrad. 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr II/24/24 w sprawie  

ustalenia planu sieci publicznych szkół ponadpodstawowych i specjalnych mających siedzibę 

na obszarze Powiatu Zawierciańskiego od dnia 1 września 2024 roku w wyniku 

przeprowadzonego głosowania został  przyjęty jednogłośnie, czyli przy 22 głosach „za”.  

 

 

Ad.22.) 

 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej Zbigniew Rok poinformował, że 

członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 23 maja br. jednogłośnie, przy 7 głosach „za”  

zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały rozpatrywany w tym punkcie porządku obrad. 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr II/25/24 w sprawie  

podwyższenia wysokości wynagrodzenia dla rodzin zastępczych zawodowych oraz 



15 

 

prowadzących rodzinny dom dziecka w wyniku przeprowadzonego głosowania został  

przyjęty jednogłośnie, czyli przy 23 głosach „za”.  

 

  

Ad.23.) 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju i Promocji Powiatu Marek Pałasz poinformował, że 

członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 23 maja br. jednogłośnie, przy 6 głosach „za”  

zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały, o którym mowa w tym punkcie porządku obrad. 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr II/26/24 w sprawie  

przyjęcia sprawozdania z realizacji „Programu współpracy powiatu zawierciańskiego  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy  

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2023 rok” w wyniku 

przeprowadzonego głosowania został  przyjęty jednogłośnie, czyli przy 23 głosach „za”.   

 

 

Ad.24.) 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej Agnieszka Andrzejewska 

poinformowała, że członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 23 maja br. jednogłośnie, przy 

7 głosach „za”  zaopiniowali pozytywnie projekt uchwał w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie kolejnych umów najmu aktywów trwałych w postaci lokali użytkowych 

zlokalizowanych na nieruchomości będącej w użytkowaniu Szpitala Powiatowego  

w Zawierciu na 3 lat,  o których mowa w pkt 24 i pkt 25 porządku obrad. 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr II/27/24 w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu aktywów trwałych w postaci lokalu 

użytkowego na nieruchomości będącej w użytkowaniu Szpitala Powiatowego w Zawierciu na 

okres 3 lat w wyniku przeprowadzonego głosowania został  przyjęty jednogłośnie, czyli 

przy 23 głosach „za”.      

 

 

Ad.25.) 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr II/28/24 w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu aktywów trwałych usytuowanych na 

nieruchomości będącej w użytkowaniu Szpitala Powiatowego w Zawierciu na okres 3 lat 

w wyniku przeprowadzonego głosowania został  przyjęty jednogłośnie, czyli przy  

23 głosach „za”.      

 

 

Ad.26.) 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski przedstawił informację o pracy 

między sesjami i otrzymywanej korespondencji: 

 

− w dniu 9 maja br. Związek Stowarzyszeń Kongres Ruchów Miejskich z siedzibą  

w Gdańsku prosił o przekazanie radnym poprzedniej kadencji maila z ankietą dotyczącą 
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wykorzystania przez ich inicjatywy uchwałodawczej. Mail został przekazany wszystkim 

radnym poprzedniej kadencji; 

− w dniu 9 maja br. Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody Polskie Nadzór Wodny  

w Zawierciu przekazało  sprawozdanie z działań podejmowanych w roku 2023 na 

obszarze powiatu zawierciańskiego; 

−  w dniach 13 maja i 21 maja br. wpłynęły dokumenty dotyczące wyrażenia zgody na 

rozwiązanie stosunku pracy z radną Barbara Laskowską. Stanowisko w tej sprawie 

Rada zajęła w punkcie 15 porządku obrad;    

− w dniu 15 maja br. wpłynęła korespondencja z  Wojskowego Centrum Rekrutacji  

w Będzinie dotycząca aktualizacji osób podlegających wyłączeniu od obowiązku 

pełnienia czynnej służby wojskowej w razie ogłoszenia mobilizacji i w czasie wojny  

w związku z rozpoczęciem nowej kadencji samorządu; 

− w dniu 20 maja br. do wiadomości radnych wpłynęła skarga na dyrektora Zespołu Szkół 

Specjalnych im. Marii Grzegorzewskiej i Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej Nr 2  

w Zawierciu. 

 

 

Ad.27.) 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski przypomniał, że na zasadach 

określonych w ustawie o samorządzie powiatowym radni mogą składać interpelacje  

i zapytania. Interpelacja dotyczy spraw o istotnym znaczeniu dla powiatu, powinna zawierać 

krótkie przedstawienie stanu faktycznego będącego jej przedmiotem oraz wynikające z niej 

pytanie. Zapytanie składa się w sprawach aktualnych problemów powiatu, a także w celu 

uzyskania informacji o konkretnym stanie faktycznym. Interpelacje i zapytania składane są na 

piśmie do Przewodniczącego Rady Powiatu, który przekazuje je staroście. Odpowiedź winna 

być udzielona przez starostę lub osobę przez niego wyznaczoną nie później niż w terminie  

14 dni od dnia otrzymania. Treść interpelacji i zapytań oraz udzielonych odpowiedzi 

podawana jest do publicznej wiadomości w Biuletynie informacji Publicznej, na stronie 

internetowej powiatu oraz wywieszana na tablicy przy Biurze Rady Powiatu.  

 

W okresie od poprzedniej sesji radni nie składali interpelacji i zapytań. Nikt również nie 

zabrał głosu w tym punkcie porządku obrad.  

 

 

Ad.29.) 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski przypomniał wszystkim radnym  

o obowiązku złożenia oświadczeń o stanie majątkowym w ciągu 30 dni od dnia złożenia 

ślubowania tj. do 6 czerwca br.    

 

Tadeusz Czop (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Panie Przewodniczący, pani Starosto, pytanie formalne. Czy zwracamy się do pani jako pani 

Starosta. Rozumiem, że nie będziemy mówić pani Starościno. Rozumiem, że formą, jaką 

przyjmujemy, jest pani Starosta, tak? Dobrze, to dziękuję bardzo.   

Mam dwa wnioski  do pani Starosty. Mianowicie uważam, że w poprzedniej kadencji nie 

było takiej formy, ale myślę, że dobrze by było, gdybyśmy na tą obecną kadencję pięcioletnią 

spotkali się w każdej gminie – mówię –  w zakresie remontu dróg, chodników, łatania dziur  

i tym podobne. Chociaż jest jeszcze drugi aspekt, mianowicie uważam, że niektóre drogi 
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powiatowe powinniśmy przekazać do gmin. Są takie odcinki dróg, uważam, że to dla jednej  

i z drugiej strony byłoby korzystne. Mianowicie też jest temat utrzymania dróg w zimie. To 

są te skrzyżowania dróg powiatowych i gminnych, gdzie jeden ma przeciwko drugiemu jakieś 

tam uwagi.  

Drugi wniosek pani Starosto. Myślę, że w tej kadencji powinniśmy dążyć do tego, żeby na 

koniec tej kadencji pracownicy Starostwa zarabiali więcej jak na przykład w gminie 

Zawiercie czy Łazy. Są takie przypadki, że – przynajmniej tam pracownicy mi to potwierdzą 

–  że my tu w Starostwie nie jesteśmy, jak to się mówi, w czołówce wynagrodzenia 

pracowników powiatowych Starostwa Powiatowego. Ja nie ukrywam, czasem złośliwie może 

wchodząc do Starostwa tam na dole pozdrawiam te dwie panie, co są na biurze podawczym, 

składam życzenia i jednocześnie mówię podwyżki, wężykiem, prawda. Te panie są bardzo 

zadowolone i tutaj co prawda Starosta –  nie ukrywam – w tej kadencji były podwyżki, one 

nie były jakieś tam, ale oprócz ustawy o minimalnym wynagrodzeniu jednak też myślę, że 

dobrze by było, żebyśmy na koniec kadencji – pani Starosto – powiedzieli: tak, osiągnęliśmy 

taki cel, że pracownicy w Starostwie będą lepiej zarabiali jak w innych gminach. Ja od czasu 

do czasu, pani Starosto, chodzę do kasy i tam drobne, co prawda, wpłacam kwoty, ale może 

one na budżet wielki nie wpływają, ale jest takie powiedzenie: złotówka do złotówki. 

Dziękuję bardzo”. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie 

stenogramu): 

 

„Co prawda chcę panu pogratulować szybkości działania. Miał tam całe 5 lat, a tu pan 

podsumował pracę Zarządu za ubiegłą kadencję. Myślę, że panu też podziękują. Ale dyskusja 

żadna. Pan wypowiedział swoje, ja powiedziałem swoje. Komentarz jest mój taki, że pan 

podsumował działalność swojego Zarządu, a miał pan szansę przez 5 lat i – niestety – nie 

słyszałem takiego głosu, a były na tej sali, nigdy z pana strony”. 

 

Starosta Teresa Mucha-Popiel (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Dziękuję państwu, dziękuję panu za te uwagi. Przychylam się troszeczkę do zdania pana 

Przewodniczącego, ale jednocześnie chcę jak gdyby do punktu pierwszego zapytania 

pierwszego się odnieść, że tego typu działania już zostały wdrożone i mieliśmy już pierwsze 

spotkania z największą gminą naszego powiatu, z gminą Zawiercie, w zespołach ze strony  

i Gminy Zawiercie i naszego zespołu ze Starostwa. Także pierwsze działania dotyczące 

uregulowania spraw prawnych i własności między gminami a powiatem zostały wdrożone  

i mamy już wstępne propozycje spotkań w pozostałych gminach. Także to już jest.  

A dotyczące drugiego punktu, to jak najbardziej jesteśmy na tak jako Zarząd, tyle tylko, że 

musimy w granicach prawa mieć takie możliwości finansowe. Także wszyscy jesteśmy za 

tym”.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie 

stenogramu): 

 

„Dziękuję pani Starosto. Szanowni państwo, ja jeszcze jedną informację chciałbym państwu 

przekazać. W celu udzielania absolutorium byłemu Zarządowi, Komisje muszą się odbyć 

w poniedziałek, wtorek, środę (co do godzin proszę o kontakt z Biurem Rady), gdyż od ich 

opinii zależy również opinia RIO i przyjęcie absolutorium na następnej sesji. Także już w 

przyszłym tygodniu Komisje zaczynają swoją pracę. Poniedziałek, wtorek, środa. 

Z Biurem Rady, z kierownikiem Biura Rady proszę o kontakt”. 
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Ad.29.) 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad, dziękując wszystkim za udział w posiedzeniu  

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski zamknął obrady II sesji Rady 

Powiatu Zawierciańskiego.   

 

Zakończenie obrad nastąpiło o godz. 12.10. 

 

 

Protokół sporządziła:                                       Przewodniczący  

Rady Powiatu Zawierciańskiego 

   /-/ Anna Bryła                   

     /-/ Jarosław Kleszczewski    

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  


